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Készült: Serényfalva Községi Önkormányzat Képviselõ-testületének 2009. január 30-án 

14.00 órai kezdettel megtartott nyílt ülésérõl. 

 

Az ülés helye:  Polgármesteri Hivatal tanácsterme 

                       Serényfalva, Kossuth L. út 63. 

 

Jelen vannak:   8 képviselõ-testületi tag: 

 

Szerna Csaba    polgármester 

Veres Zoltán    alpolgármester 

Majtényi Géza    képviselõ 

  Bárdos Pál    képviselõ 

  Csontos Mihály   képviselõ 

  Gyurkó Zsuzsanna   képviselõ 

Horváth László   képviselõ 

  Mészárosné Kulcsár Edit  képviselõ 

   

 

Tanácskozási joggal jelenlévõ meghívottak: 

  

- az ülés egész tartamára: 

  

  Dr. Herczeg    Tibor   jegyzõ 

 

- - az 1. napirendi pont tárgyalásához: 

-  

 Kovács Lajosné tagintézmény-vezetõ 

  

 

- - jegyzõkönyvvezetõ: 

  

 Dr. Herczeg   Tibor jegyzõ 

 

 

 

Szerna Csaba polgármester köszöntötte a képviselõ-testület tagjait, az ülésen 

tanácskozási joggal résztvevõket. 

 

Megállapította, hogy a képviselõ-testület 8 tagja jelen van, a képviselõ-testület ülése 

határozatképes. 

 

Javaslatot tett az ülés meghívóban feltüntetett napirendi pontjainak elfogadására, 

melyet a képviselõ-testület egyhangú (�8 igen�) szavazattal elfogadott: 
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N A P I R E N D  :  

 

 

 Tárgy Elõterjesztõ 

1. 

A bánrévei Általános Mûvelõdési Központ 

intézményi alapiratainak (Alapító Okirat, SZMSZ, 

Házirend, IMIP, Pedagógiai Program) fenntartói 

jóváhagyása. 

Szerna Csaba 

polgármester 

2. A Képviselõ-testület 2009. I. félévi ülésterve. 
Szerna Csaba 

polgármester 

3. 

Aktuális feladatok: 

a. BSH Közmû Kft létrehozása. 

b. Putnok várossal közös fenntartású intézmény 

2009. évi költségvetésének jóváhagyása 

Szerna Csaba 

polgármester 

4. Indítványok, javaslatok  

5. Átmeneti segély iránti kérelmek elbírálása- zárt ülés Dr. Herczeg Tibor 

jegyzõ 

 

 

 

I./ Napirendi pont tárgyalása: 

 

Tárgy: A bánrévei Általános Mûvelõdési Központ intézményi alapiratainak 

(Alapító Okirat, SZMSZ, Házirend, IMIP, Pedagógiai Program) fenntartói 

jóváhagyása. 

Elõterjesztõ:  Szerna Csaba  

  polgármester 

 

 

A képviselõ-testület a jegyzõkönyv mellékletét képezõ elõterjesztés, illetve az 

intézményi alapdokumentumok szerint tárgyalta a napirendet. 

Szerna Csaba polgármester  felhívta a képviselõk figyelmét, hogy a 

dokumentumokat valamennyi véleményezésre jogosult szerv jóváhagyta, az 

intézményt közösen fenntartó önkormányzatok közül Bánréve, Hét és Sajópüspöki 

önkormányzatok képviselõ-testületei már döntöttek a fenntartói jóváhagyásról. 

Majtényi Géza képviselõ kérdezte, hogy az ülésen miért nem vesz részt az 

igazgató? 

Szerna Csaba polgármester tájékoztatta, hogy Bán János intézményvezetõ 

elõre ütemezett orvosi vizsgálaton vesz részt, melyet elhalasztani nem tudott. A 

testületi ülésen teljes jogkörrel Kovács Lajosné tagintézmény-vezetõ képviseli. 

Dr. Herczeg Tibor jegyzõ felhívta a képviselõ-testület figyelmét, hogy a Közokt.tv. 

rendelkezési értelmében, a fenntartó a jóváhagyást csak abban az esetben 

tagadhatja meg, ha az intézményi dokumentum tartalma jogszabályt sért. 
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A képviselõ-testület ezt követõen intézményi dokumentumonként tárgyalta a 

napirendet. 

A képviselõ-testület bánrévei Általános Mûvelõdési Központ alapító okiratának 

módosítását megvitatta és egyhangú (8 igen) szavazattal az alábbi határozatot 

hozta: 

 

 

1 /2 0 0 9 . ( 01 . 3 0 . )  s zá mú K é p v i se lõ - t e s t ü l e t i  ha t á ro za t  

Tárgy: A bánrévei Általános Mûvelõdési Központ alapító okiratának 

módosítása. 

Serényfalva Községi Önkormányzat Képviselõ-testülete a bánrévei 

Általános Mûvelõdési Központ alapító okiratának módosítását, a 

módosítással egységes szerkezetbe foglalt alapító okiratot 

jóváhagyja. 

Felelõs: polgármester, intézményvezetõ 

Határidõ: értelemszerûen. 

 

A képviselõ-testület bánrévei Általános Mûvelõdési Központ pedagógiai programját 

és helyi tantervét megismerte, megvitatta és egyhangú (8 igen) szavazattal az 

alábbi határozatot hozta: 

 

 

2 /2 0 0 9 . ( 01 . 3 0 . )  s zá mú K é p v i se lõ - t e s t ü l e t i  ha t á ro za t  

Tárgy: A bánrévei Általános Mûvelõdési Központ pedagógiai 

programjának és helyi tantervének fenntartói jóváhagyása. 

Serényfalva Községi Önkormányzat Képviselõ-testülete a bánrévei 

Általános Mûvelõdési Központ pedagógiai programját és helyi 

tantervét jóváhagyja. 

Felelõs: polgármester, intézményvezetõ 

Határidõ: értelemszerûen. 

 

A képviselõ-testület bánrévei Általános Mûvelõdési Központ szervezeti és mûködési 

szabályzatát megismerte, megvitatta és egyhangú (8 igen) szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

 

 

3 /2 0 0 9 . ( 01 . 3 0 . )  s zá mú K é p v i se lõ - t e s t ü l e t i  ha t á ro za t  

Tárgy: A bánrévei Általános Mûvelõdési Központ szervezeti és 

mûködési szabályzatának fenntartói jóváhagyása. 

Serényfalva Községi Önkormányzat Képviselõ-testülete a bánrévei 

Általános Mûvelõdési Központ szervezeti és mûködési szabályzatát 

jóváhagyja. 

Felelõs: polgármester, intézményvezetõ 

Határidõ: értelemszerûen. 
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A képviselõ-testület bánrévei Általános Mûvelõdési Központ házirendjét megismerte, 

megvitatta és egyhangú (8 igen) szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

 

 

4 /2 0 0 9 . ( 01 . 3 0 . )  s zá mú K é p v i se lõ - t e s t ü l e t i  ha t á ro za t  

Tárgy: A bánrévei Általános Mûvelõdési Központ házirendjének 

fenntartói jóváhagyása. 

Serényfalva Községi Önkormányzat Képviselõ-testülete a bánrévei 

Általános Mûvelõdési Központ házirendjét jóváhagyja. 

Felelõs: polgármester, intézményvezetõ 

Határidõ: értelemszerûen. 

 

Mészárosné Kulcsár Edit képviselõ a tagintézmény pedagógusa 

hozzászólásában elmondta, hogy a pedagógiai program az SZMSZ, a házirend 

elfogadását messzemenõkig támogatta. Azokat a nevelõ-testület megismerte, 

módosító javaslatait megfogalmazta, melyek a dokumentumokban érvényesítésre is 

kerültek. A dokumentumok jól koordinálják a székhely- és tagintézmények 

mûködését, dolgait. 

Elmondta, hogy véleménye szerint az Intézményi minõségirányítási program 

tartalmazza ami szükséges. Az 1-4 évfolyamra vonatkozó dolgok kiolvashatók belõle. 

Jó lett volna, ha a tagintézmény vonatkozásában kicsit konkrétabb, de így is 

alkalmazható. Elmondta, hogy a dokumentációk kidolgozása során maximális volt az 

együttmûködési készség a székhely intézmény vezetése részérõl, bízik benne, hogy 

azok végrehajtása során is az megmarad. 

A képviselõ-testület bánrévei Általános Mûvelõdési Központ intézményi 

minõségirányítási programját megismerte, megvitatta és egyhangú (8 igen) 

szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

 

 

5 /2 0 0 9 . ( 01 . 3 0 . )  s zá mú K é p v i se lõ - t e s t ü l e t i  ha t á ro za t  

Tárgy: A bánrévei Általános Mûvelõdési Központ intézményi 

minõségirányítási programjának fenntartói jóváhagyása. 

Serényfalva Községi Önkormányzat Képviselõ-testülete a bánrévei 

Általános Mûvelõdési Központ intézményi minõségirányítási 

programját jóváhagyja. 

Felelõs: polgármester, intézményvezetõ 

Határidõ: értelemszerûen. 

 

Mészárosné Kulcsár Edit képviselõ a tagintézmény pedagógusa, a kollektív 

szerzõdés kapcsán, elmondta, hogy annak tartalmi szabályozásával több helyen 

nem ért egyet. Így pl. azzal, hogy a törzsgárda elismerésnél, nem veszik figyelembe 

az áthelyezés tényét, azzal, hogy a vezetõi pótlék mértéke nem konkrét módon kerül 

meghatározásra, azzal, hogy a pótlékra jogosító munkaköröket nem mindet ismeri el 

az intézményvezetõ a tagintézményben. 
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Dr. Herczeg Tibor jegyzõ az elhangzottakra reagálva elmondta, hogy a kollektív 

szerzõdést a munkaadó és a munkavállalók köti, érvényességéhez fenntartói 

jóváhagyás nem szükséges. A fenntartó ilyen alapon nem befolyásolhatja a kollektív 

szerzõdés tartalmát sem. A munkavállalóknak, illetve képviselõiknek (szakszervezet, 

közalkalmazotti tanács) kell elérniük, hogy szándékuknak megfelelõ legyen a 

szerzõdés. Elmondta, hogy az elhangzottakkal kapcsolatban valóban lehetnek 

problémák. Így maga a törzsgárda jutalom rendszer is érdekes, akkor, amikor 1993-tól 

mûködik a Kjt. szerinti jubileumi jutalom. Magával az áthelyezés jogintézményével, 

joghatásaival ellentétes az a szabályozás, mely szerint, az áthelyezés elõtti 

jogviszonyokat a törzsgárda jutalomnál nem veszik figyelembe. A törvény vagy 

kormányrendelet által megállapított kötelezõ és adható pótlékok mértékét 

szabályozhatja a kollektív szerzõdés, de azoktól eltérõ pótlék jogcímeket nem 

állapíthat meg. 

A képviselõ-testület, a fenntartó, a kollektív szerzõdésben foglaltak végrehajtásához 

kell, hogy biztosítsa költségvetési fedezetet, ezért kell megismernie. A tartalmi 

kérdésekben, azonban a munkavállalói oldalnak kell megegyeznie a munkáltatóval. 

A képviselõ-testület bánrévei Általános Mûvelõdési Központ intézményi kollektív 

szerzõdését megismerte, megvitatta és egyhangú (8 igen) szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

 

6 /2 0 0 9 . ( 01 . 3 0 . )  s zá mú K é p v i se lõ - t e s t ü l e t i  ha t á ro za t  

Tárgy: A bánrévei Általános Mûvelõdési Központ kollektív szerzõdése. 

Serényfalva Községi Önkormányzat Képviselõ-testülete a bánrévei 

Általános Mûvelõdési Központ kollektív szerzõdését megismerte, az 

abban foglaltakat tudomásul veszi. 

A Kollektív Szerzõdésben szabályozott adható juttatások tekintetében, 

a képviselõ-testület fenntartja a jogot, hogy az azokhoz szükséges 

költségvetési fedezet biztosításáról éves költségvetése tárgyalásakor 

döntsön, amennyiben a tagintézményi költségvetés állami 

támogatásból származó része azokra nem nyújt fedezetet. 

Felelõs: polgármester, intézményvezetõ 

Határidõ: értelemszerûen. 

 

Szerna Csaba polgármester a napirendhez kapcsolódva elmondta, hogy a 

2009. évi tagintézményi költségvetés-tervezete, nyilvánvalóvá teszi, hogy 

megalapozatlan volt a bánrévei polgármester elzárkózása, a tagintézmény 

pedagógusainak, költségvetésben tervezet, évvégi premizálásától. Azt, egyébként a 

2008. évi költségvetés is lehetõvé tette volna. 

Kovács Lajosné tagintézmény-vezetõ tájékoztatta a képviselõ-testületet, hogy az 

elmaradt évvégi jutalmazás kompenzálását a 2008. évi elszámolástól, a keletkezõ 

maradvány mértékétõl teszi függõvé Bánréve önkormányzata. 

Dr. Herczeg Tibor jegyzõ az elhangzottakra reagálva elmondta, hogy a 

tagintézmény jóváhagyott költségvetése biztosította volna a 2008. decemberi 

javadalmazást. Az költségvetési maradványtól való függõvé tétele, azért érthetetlen, 

mert Serényfalva képviselõ-testülete a társulási megállapodás szerint, kötelezettséget 
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vállalt arra, hogy az állami támogatás által nem fedezett, elfogadott tagintézményi 

költségvetésben szereplõ kiadásokat, költségvetése terhére biztosítja. 

 

II./ Napirendi pont tárgyalása: 

Tárgy: A képviselõ-testület 2009. I. félévi ülésterve 

Elõterjesztõ:  Szerna Csaba  
  polgármester 

 

A képviselõ-testület a jegyzõkönyv mellékletét képezõ elõterjesztés szerint tárgyalta a 

napirendet. 

A képviselõ-testület egyhangú (8 igen) szavazással az alábbi határozatot hozta: 

 

7 /2 0 0 9 . ( 01 . 3 0 . )  s zá mú K é p v i se lõ - t e s t ü l e t i  ha t á ro za t  

Tárgy: A képviselõ-testület 2009. I félévi ülésterve. 

Serényfalva Községi Önkormányzat Képviselõ-testülete a képviselõ-

testület 2009. I. félévi üléstervét a jegyzõkönyv melléklete szerint 

jóváhagyja. 

Felelõs: polgármester 

Határidõ: értelemszerûen 

 

III./ Napirendi pont tárgyalása: 

Tárgy: Aktuális feladatok 

Elõterjesztõ:  Szerna Csaba  
  polgármester 

 

a.) BSH Közmû Kft létrehozása. 

 

Szerna Csaba polgármester tájékoztatta a képviselõ-testületet, hogy a gesztori 

megállapodásnak megfelelõen Bánréve polgármestere elkészítette, a Bánréve-

Serényfalva-Hét települések szennyvíz beruházásához létrehozandó BSH Közmû Kft 

társasági szerzõdését. A társasági szerzõdés a tárgyban hozott képviselõ-testületi 

határozatok, és a megkötött megállapodások szerint készült el. 

A képviselõ-testület egyhangú (8 igen) szavazással az alábbi határozatot hozta: 

 

8 /2 0 0 9 . ( 01 . 3 0 . )  s zá mú K é p v i se lõ - t e s t ü l e t i  ha t á ro za t  

Tárgy: BSH Közmû Kft létrehozása. 

Serényfalva Községi Önkormányzat Képviselõ-testülete, a Bánréve, 

Serényfalva, Hét települése szennyvízelvezetése és tisztítása 

megvalósítása érdekében létrehozandó BSH Közmû Kft társasági 

szerzõdését jóváhagyja. 

A társasági szerzõdés aláírására és az önkormányzati tulajdonosi 

közösség képviseletére, a tárgyban meghozott képviselõ-testületi 
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döntéseknek és megkötött megállapodásoknak megfelelõen, 

Bánréve község polgármesterét felhatalmazza. 

Felelõs: polgármester 

Határidõ: 15 napon belül 

 

b.) Putnok várossal közös fenntartású intézmény 2009. évi költségvetésének 

jóváhagyása. 

 

Szerna Csaba polgármester Putnok város polgármester által megküldött 

elõterjesztés szerint tájékoztatta a képviselõ-testületet, a közös fenntartásban 

mûködõ Putnok Városi Egészségügyi Központ 2009. évi fõ költségvetési 

elõirányzatairól. 

 

A képviselõ-testület egyhangú (8 igen) szavazással az alábbi határozatot hozta: 

 

9 /2 0 0 9 . ( 01 . 3 0 . )  s zá mú K é p v i se lõ - t e s t ü l e t i  ha t á ro za t  

Tárgy: A Putnok várossal közös fenntartású intézmény 2009. évi 

költségvetése. 

Serényfalva Községi Önkormányzat Képviselõ-testülete egyetért a 

Putnok várossal közös fenntartásban mûködõ Putnok Városi 

Egészségügyi Központ 2009. évi költségvetésével. 

Felelõs: polgármester 

Határidõ: 2009. február 12-ig. 

 

Szerna Csaba polgármester tájékoztatta a képviselõ-testültet, hogy a Széchenyi 

út járdatervei elkészültek. Az engedélyeztetési eljárás elõkészítése során derült ki, 

hogy a beruházással érintett 284/5 hrsz-ú terület, Putnok Nagyközségi Tanács 

tulajdonában van. Az ingatlan, az 1993. évi vagyonátadás során, valószínûleg 

tévedésbõl nem került át az önkormányzat tulajdonába. Megkeresésére, Putnok 

város Képviselõ-testülete az önkormányzat tulajdoni igényét fenntartások nélkül 

elismerte és hozzájárult a tulajdonjog térítésmentes átvezetéséhez. 

Majtényi Géza képviselõ az elhangzottakhoz kapcsolódva, a Széchenyi�Dózsa 

György út összekötõ útszakasz rendezetlen tulajdonjogi állapotára hívta fel a 

figyelmet. Elmondta, hogy a kárpótlási földterületek kijelölése során, a Földhivatal 

nem a jogszabályi elõírásoknak megfelelõen járt el � a helyszínen nem gyõzõdött 

meg a kárpótlásra kijelölt terület, kárpótlási árverésre való kitûzhetõségérõl � ezért 

neki kellene rendeznie a helyzetet, a tulajdonos kártalanításával. 

Szerna Csaba polgármester az elhangzottakra reagálva elmondta, hogy a 

jelzett terület valóban a mai napig magán tulajdonban van. Az önkormányzat a 

tulajdonossal többször próbált egyezséget kötni a tulajdonjog megszerzése végett � 

az utolsó kísérletkor, meg is egyeztek csere területekkel történõ kártalanításban � 

mely azonban nem realizálódott. A Földhivatal minden kártalanítási igénytõl 

elzárkózik, eljárási hibáját nem ismeri el. 
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Szerna Csaba polgármester tájékoztatta a képviselõ-testületet a rendszeres 

szociális segélyezés rendszerének átalakulásából eredõ, önkormányzati 

közfoglalkoztatási feladatokról. Elmondta, hogy az Ózdi Kistérség kezdeményezte a 

kistérségi szintû közfoglalkoztatási terv elkészítését, illetve a kistérségi közös 

foglalkoztatást. Véleménye szerint, a kistérségi foglalkoztatási tervnek nem sok 

értelme van, hiszen az, nem más, mint a települések által elkészítendõ tervek 

adatainak összesítése. A közfoglalkoztatás támogatását az igényelheti, aki szervezi a 

tevékenységet, aki rendelkezik jóváhagyott közfoglalkoztatási tervvel. Serényfalva 

esetében mintegy 90 fõ alkalmazására kell számítani 2009. év folyamán. A munka 

hatékony koordinálása, a pénzeszközök megelõlegezése, lehívhatósága, a 

foglalkoztatás költségei miatt, az önálló közfoglalkoztatás megvalósítása mellett 

foglal állást, mégha az számottevõ adminisztrációs tehernövekedést is jelent, a 

Polgármesteri Hivatalban. Tájékoztatta a képviselõ-testületet, hogy a kistérségben 

több polgármestertársa osztja a véleményét, míg mások egyfajta �vegyes� 

megoldásban gondolkoznak. Vagyis saját foglalkoztatást és kistérségit is szeretnének. 

Elmondta, hogy véleménye szerint, a törvény szabályozza a közcélú foglalkoztatás 

lehetõségit, így ilyen kettõs megoldása nincs lehetõség. Tájékoztatta a képviselõ-

testületet, hogy szükség esetén, akár rendkívüli ülés formájában is tárgyalhatják a 

2009. évi közfoglalkoztatás módját. 

Ezt követõen ismertette a 2009. évre tervezett, nagyobb volumenû munkálatokat, 

melyek a közcélú alkalmazás keretei belül megvalósíthatók. Elmondta, hogy az 

Észak-magyar Téglaipari Zrt. tulajdonosával egyeztetést kíván kezdeményezni azért, 

hogy a Zrt. területéhez tartozó akácos terület, az ún. �Baltacin�, jelképes áron, az 

önkormányzat tulajdonába kerüljön. Így lehetõség nyílna, a rendkívül elhanyagolt 

terület teljes rendbetételére, kitisztítására. Ez az idõ- és munkaigényes tevékenység, 

hasznossága mellett, sok ember foglalkoztatását tenne lehetõvé. 

Elmondta továbbá, hogy a Széchenyi úton található, önkormányzati tulajdonban 

lévõ üres 4-5 telken, kísérleti jelleggel, konyhakerti mûvelést tervez. Így 

megtermelhetõ lenne, az óvoda konyhája számára több alapanyag, pl. burgonya, 

zöldségek. Ez a tevékenység is több munkanélküli folyamatos foglalkoztatását 

biztosítaná. Természetesen, a jelenleg bérleti jogviszonnyal érintett ingatlanok bérleti 

szerzõdését fel kell mondani. 

Ismertette továbbá, hogy a tervek között szerepel a Ságvári úti vízelvezetõ árok 

kitisztítása, a futball-pálya mögötti terület vízelvezetésének megoldása, teljes 

gyomtalanítása, rendbetétele. 

A pályázati forrásoktól, lehetõségektõl függõen, akár saját kivitelezésben is 

megépülhet a Széchenyi úti járda. 

Mindezek mellett, természetesen megvalósulnak a szokásos településtisztasági-, 

szépítési-, karbantartási tevékenységek.   

A képviselõ-testület valamennyi tagja, az elhangzott tervekkel, elképzelésekkel 

egyetértett. 

Majtényi Géza képviselõ felvetette, hogy az akácos kitisztítását akkor is el kellene 

végezni � pl. a területen lévõ famennyiség ellenében � ha a tulajdonjog nem kerül az 

önkormányzathoz. Ha a tulajdonos belemegy a terület eladásába, fel lehetne 

ajánlani az ingatlannal szomszédos meddõhányó részleges rendbetételét, fásítását. 

A konyhakerti mûvelés beindítását támogatta. Felhívta azonban a figyelmet, a 

növényvédõszerek alkalmazása személyi feltételeinek jogszabályi követelményeire. 

Javaslatait a képviselõtestület egyetértõleg támogatta. 
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Szerna Csaba polgármester tájékoztatta a képviselõ-testületet, hogy új év elsõ 

napjaiban, megoldódott Szkobajla Istvánné elhelyezése. Jelenleg az ózdi kórház 

krónikus osztályán fekszik. Nyugdíját általa meghatalmazott személy veszi fel. Így 

elhárult a rendkívüli hideg idõjárás miatt, fagyhalál esetleges bekövetkeztének 

veszélye, nevezett emberhez méltó körülmények között tartózkodik jelenleg. A 

kórházi elhelyezésének maximális idõtartama azonban 6 hónap. Ezt követõen haza 

kell térnie. Lakása emberi tartózkodásra alkalmatlan, igénytelen életvitele miatt. 

Idõsek otthonába viszont nevezett nem hajlandó menni. 

 

Indítványok, javaslatok: 

 

 

Bárdos Pál képviselõ jelezte, hogy Simkóék kertjének nagy része víz alatt 

van, onnan a vízelvezetést meg kellene oldani, ugyanígy a focipálya feletti terület 

vízelvezetése érdekében is tenni kell valamit. 

Felvetette továbbá, hogy a Dózsa György és Arany János utakra telepített 

fekvõrendõrök nagy bosszúságot okoznak az ott lakóknak. Többen jelezték, hogy 

felütik a gépkocsik alvázát. Sokan megpróbálják a padkán kikerülni a 

fekvõrendõröket, így az útpadka kikátyúsodik. A kerékpárosoknak is nagy gondot 

jelent a forgalomlassítás miatt megépített akadály. Kezdeményezte, hogy azokkal 

kezdeni kellene valamit. Elmondta, hogy ráadásul azelõtt a képviselõ elõtt nem 

épült fekvõrendõr, aki az egészet kitalálta. 

Javasolta továbbá, hogy a régi trafóház melletti sorompóval kezdeni kell valamit, 

meg kell nagyobbítani, vagy kiegészíteni, mert eljárnak mellette a nagy súlyú 

mezõgazdasági munkagépek. 

Szerna Csaba polgármester az elhangzottakra válaszolva elmondta, hogy a 

Simkóék kertjében lévõ víz, belvíz, nem befolyó víz. A csapadékvíz árok 

magasabban van a jelzett ingatlannál, így oda a vizet kivezetni nem lehet. A 

települési vízrendezési terv elkészülte, annak megvalósítása orvoslást jelenthet a 

problémára. 

A sportpálya mögötti terület problémájának megoldása szerepelt, az általa 

korábban elmondott 2009. évre szóló, elvégzendõ munkák között. 

A fekvõrendõröket a képviselõ-testület döntése alapján létesítették. Azok a 

szabványnak megfelelnek, a sebességkorlát betartásával, odafigyeléssel el lehet 

kerülni az említett kellemetlenségeket. 

Mészárosné Kulcsár Edit képviselõ véleménye szerint, a képviselõ-testület jót 

akart a döntéssel, de sok újtelepi lakónak okozott felesleges bosszúságot. 

Horváth László képviselõ az elhangzottakra reagálva elmondta, hogy 

nyugodtan lehet elé is fekvõrendõrt építeni, õt nem fogja zavarni. Nem érti, hogy 

Serényfalván miért okoz ez ekkora problémát. Akkor az egész országban fel kell 

szedni a már megépült fekvõrendõröket. Elmondta, hogy nem kell a padkán 

kikerülni az utat, ami emiatt kikátyúsodik, s ezért üti fel a fekvõrendõr az autó alját. 

Felhívta a figyelmet, hogy egy-egy város � pl. Kazincbarcika � mellékútjain, sokkal 

sûrûbben telepítették ezeket a közlekedési mûtárgyakat. Ott sokkal nagyobb a 

forgalom, sokkal több embert érint, mégsem okoz ekkora problémát. 

Majtényi Géza képviselõ a témához szólva elmondta, hogy a sebességi 

korlátozás betartásával gond nélkül lehet közlekedni az érintett területeken. 
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Véleménye szerint, azonban az érintett utak mindkét oldalára ki kell helyezni a 

korlátozó- , illetve figyelmeztetõ útjelzõ táblákat. Azok hiányában az önkormányzat 

felelhet az esetlegesen bekövetkezõ károkért. 

Szerna Csaba polgármester a vitát összegezve, lezárva elmondta, hogy a 

forgalomlassító mûtárgyak a képviselõ-testület döntésének megfelelõen kerültek 

kivitelezésre, a szabványossági elõírások szerint. Azokon utólag módosítani, korrigálni 

nem lehet, nem is indokolt. Jelenleg az érintett útszakaszok kezdetén találhatóak 

jelzõ táblák. Meg kell vizsgálni, azok érvényességének kiterjesztését � közbensõ 

útkeresztezõdésektõl függetlenül �, kiegészítõ táblák felszerelésével az egész útra, 

mivel további új táblák beszerzése két-háromszázezer forintos nagyságrend. 

Mészárosné Kulcsár Edit képviselõ a Széchényi útra tervezett szalagkorlát 

megvalósítását indítványozta. 

Horváth László képviselõ  kezdeményezte a Borsod Volán illetékes szerveivel a 

kapcsolatfelvételt a további járat megszüntetések-, ritkítások megelõzése végett. 

Javasolta továbbá, hogy kérni kell a gyorsforgalmú autóbuszjáratok megállását a 

26-os fõút Serényfalva-Hét elágazásában. Tudomása szerint ezek a járatok, 

útvonaluk valamennyi településén megállnak legalább egy helyen, csak 

Serényfalván nem. 

Felvetette továbbá, a 26-os fõút Bánréve felé esõ oldalán található, autóbuszváró 

szigete mellé egy áteresz elhelyezését, a buszmegállóba igyekvõk gyalogos 

közlekedésének megkönnyítése végett. 

Veres Zoltán alpolgármester felhívta a figyelmet, hogy a 26-os fõút Bánréve felé 

esõ oldalán található autóbuszváró-építmény egyik tartó oszlopa megsérült, azt ki 

kell cseréltetni. Elmondta, továbbá, hogy a sportpályánál több közvilágítási 

lámpatestet megrongáltak. Javításukra fel kell hívni a szolgáltató figyelmét. 

Tolmácsolta továbbá a képviselõk felé Szûcs Géza serényfalvai lakos megkeresését, 

aki több alkalommal, több képviselõnél arra tett javaslatot, hogy az önkormányzat 

az õ alkalmazásával létesítsen mezõõri szolgálatot. Ezzel � véleménye szerint � a 

településen az utóbbi idõben elszaporodott rablások megelõzhetõek lennének. 

Majtényi Géza képviselõ tájékoztatta a képviselõtársait, hogy a tagintézményi 

iskolatej igénylés kapcsán megkereste Gyárfás Ildikó országgyûlési képviselõt. A 

képviselõ tájékoztatása szerint, legfeljebb méltányosságból lehetne kérni, a iskolatej 

akcióhoz történõ, közvetlen, társult települési minõségben történõ csatlakozást. Erre 

azonban Majtényi képviselõ véleménye szerint sincs reális esély. Felvetette azonban, 

az óvoda esetében, az iskolatej akcióban való résztvételt. 

Kérdezte továbbá, hogy az iskola mögötti területek megvásárlása milyen 

stádiumban van. Elmondta, hogy az elmúlt üléseken már kezdeményezte az 

alternatív fûtési módozatra való átálláshoz kapcsolódó pályázati lehetõségek 

felkutatását. Hangsúlyozta � véleménye szerinti � ennek fontosságát. 

Kérdezte, hogy más településeken miért írják alá jegyzõkönyv-hitelesítõk a testületi 

ülésekrõl készült jegyzõkönyveket. Felvetette, hogy nem kellene-e ezt Serényfalván is 

alkalmazni. Elmondta továbbá, hogy több település képviselõ-testületi ülés 

jegyzõkönyvei olvashatók az interneten. Kérdezte, hogy fel lehet-e tölteni a 

serényfalvai jegyzõkönyveket. 

Az elhangzott kérdésekre, észrevételekre Szerna Csaba polgármester, az alábbi 

válaszokat adta: 
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A képviselõk által jelzett munkálatok, a közel jövõben megvalósulhatnak, illetve 

felveszi a kapcsolatot a hozzászólások tárgya szerint érintett szervezetekkel, (Volán, 

közútkezelõ, ÉMÁSZ).  

Az iskola mögötti területek tulajdonosait megkereste, jelenleg egy személy elzárkózik 

az értékesítéstõl. 

Szûcs Géza alkalmazása, illetve a személyéhez köthetõ mezõõri szolgálat már 

többször, több formában felmerült az elmúlt években. A mezõõri szolgálat 

létrehozását a képviselõ-testület az elmúlt évek alatt nem tartotta indokoltnak, 

elsõsorban a település külterületén még mûvelt ingatlanok tulajdonosi jellege miatt. 

A település külterületén túlnyomó részt gazdasági társaságok gazdálkodnak. A 

magánmûvelés mára még inkább visszaszorult. A háztáji földek, a szõlõk, 

gyümölcsösök nagy részének mûvelésével a tulajdonosok felhagytak. 

Emellett a mezõõri szolgálat nem belterületi közbiztonsági problémákat hivatott 

megoldani, s arra nem is lenne képes. Erre lenne hivatott � az épp Szûcs Géza 

elnöksége alatt mûködõ � sajnos egyre fogyó létszámú Polgárõr Egyesület, illetve a 

rendõri szervek. Az önkormányzat magánrendõrséget nem hozhat létre, nem 

mûködtethet. A Polgárõrség létszámának kellene növekednie, hogy minél több 

éjszakára lehessen szolgálatot szervezni. Emellett elengedhetetlen, hogy maguk a 

tulajdonosuk is megfelelõ módon védjék értékeiket, ingatlanjaikat. 

Az önkormányzatnak nem meghatározott személy munkahelyi problémái miatt kell 

egy szolgáltatást beindítania, hanem ha arról dönt, ahhoz kell megtalálnia a 

megfelelõ személyt. Szûcs Géza már több alkalommal dolgozott az 

önkormányzatnál közhasznú foglalkoztatottként. Azok körülményei, eredményei a 

képviselõk elõtt ismertek. 

A képviselõ-testület az elhangzottakkal egyetértett, s kérték az alpolgármestert 

tolmácsolja véleményüket, döntésüket kezdeményezõ irányába. 

Dr. Herczeg Tibor jegyzõ  tájékoztatta a képviselõ-testületet, hogy az iskolatej 

akció eljárási szabályai, ágazati miniszteri rendeletben kerülnek évente rögzítésre, 

azoktól méltányossági alapon eltérni nem lehet. Az óvodások esetében � 

emlékezete szerint � jóval kisebb az igényelhetõ támogatás mértéke, mint az 

iskolásoknál, így nem érte meg az elmúlt idõszakban az akcióhoz csatlakozni. A 2009. 

évi feltételrendszernek azonban utána kell néznie. 

Az Ötv. rendelkezései szerint a képviselõ-testület ülésérõl készült jegyzõkönyvet a 

polgármester és a jegyzõ írja alá. A hitelesítésrõl a képviselõ-testületek az SZMSZ-

eikben rendelkezhetnek. Serényfalva önkormányzat képviselõ-testülete az elmúlt 18 

évben soha nem élt ezzel a lehetõséggel. Erre irányuló igény esetén, az SZMSZ 

módosítását kell kezdeményezni. Több településen, a jegyzõkönyv-hitelesítés 

rendszere, vagy régi beidegzõdésen, vagy valamilyen belsõ konfliktuson, 

bizalmatlanságon alapszik. 

Kevés önkormányzat honlapján találhatók meg a testületi ülések jegyzõkönyvei. A 

serényfalvai honlapra technikailag biztosított a feltöltés lehetõsége, a nyílt ülések 

esetében ez meg is valósulhat. A képviselõ-testület mûködésével kapcsolatos 

minden lényegi információ (munkaterv, testületi ülések idõpontjai, napirendjei, 

határozatok, rendelet, stb.) egyébként évek óta elérhetõ, az internetes 

alkalmazáson. 

Majtényi Géza képviselõ az elhangzottakra reagálva elmondta, hogy az 

adásvételtõl elzárkózó tulajdonost, konkrét ajánlattal írásban kell megkeresni. A 
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kertje egyébként is elhanyagolt, gazos. A jegyzõnek meg kellene büntetnie vagy 

50.000 forintra, s így másként lehetne vele tárgyalni. 

Az iskolatej akció, óvodai résztvételének lehetõségérõl a képviselõ véleménye szerint 

meg kell gyõzõdni. 

Bárdos Pál képviselõ, az Ügyrendi Bizottság elnöke ismertette a képviselõ-

testülettel Szerna Csaba polgármester 2009. évi tiszteletdíjának emelésére vonatkozó 

javaslatot. Elmondta, hogy a polgármester társadalmi megbízatásban, fõállású 

polgármester tevékenységét végzi. Az Ügyrendi Bizottság 239.000 Ft összegrõl, 

250.000 Ft összegre javasolta a polgármester tiszteletdíját emelni, 2009. január 1-i 

hatállyal. 

Szerna Csaba polgármester hozzájárult a javaslat nyílt ülés keretei között történõ 

tárgyalásához. Személyes érintettsége miatt, azonban sem a vitában, sem a 

döntéshozatalban nem vett részt. Az ülés vezetését átadta Veres Zoltán 

alpolgármesternek. A képviselõ-testület létszáma határozatképesség szempontjából 

7 fõre változott. 

Dr. Herczeg Tibor jegyzõ ismertette a képviselõ-testülettel a polgármester 

tiszteletíjának megállapítására vonatkozó szabályokat. Ismertette a település 

kategóriának megfelelõn a társadalmi megbízatású� és a fõállású polgármester 

javadalmazásának határait. 

A képviselõ-testület egyhangú (8 igen) szavazással az alábbi határozatot hozta: 

 

 

10/2009 . (01 .30 . )  sz .  K épv i se lõ - te s tü l e t i  Ha tá ro za t :  

Tárgy: Szerna Csaba polgármester tiszteletdíjának megállapítása. 

Serényfalva Község Képviselõtestülete Szerna Csaba polgármester 

tiszteletdíját, 2009. január 1-tõl, 250.000 Ft összegben állapítja meg. 

A tiszteletdíj számfejtésérõl a jegyzõ gondoskodjon. 

Felelõs: jegyzõ 

Határidõ: értelemszerûen 

 

 

Szerna Csaba polgármester ezt követõen átvette az ülés vezetését, s mivel más 

indítvány, javaslat nem volt, ezt követõen a polgármester a képviselõ-testület ülését 

bezárta. 

 

 

k. m. f. 

 

 

Szerna Csaba        Dr. Herczeg Tibor 

polgármester                   jegyzõ 



Borsod-Abaúj-Zemplén megye  SERÉNYFALVA  község 

 

Serényfalva Községi Önkormányzat 

Képviselõ-testülete 

2009. január 30-án 

megtartott nyílt ülésének: 

 

a./ jegyzõkönyve, 

b./ tárgysorozata, 

c./ határozata:1, 2; 3; 4; 5; 6; 7; 8; 9; 10 

d./ rendelete:  

 

T Á R G Y S O R O Z A T : 

 

 

 

 Tárgy Elõterjesztõ 

1. 

A bánrévei Általános Mûvelõdési Központ 

intézményi alapiratainak (Alapító Okirat, SZMSZ, 

Házirend, IMIP, Pedagógiai Program) fenntartói 

jóváhagyása. 

Szerna Csaba 

polgármester 

2. A Képviselõ-testület 2009. I. félévi ülésterve. 
Szerna Csaba 

polgármester 

3. 

Aktuális feladatok: 

c. BSH Közmû Kft létrehozása. 

d. Putnok várossal közös fenntartású intézmények 

2009. évi költségvetésének jóváhagyása 

Szerna Csaba 

polgármester 

4. Indítványok, javaslatok  

5. Átmeneti segély iránti kérelmek elbírálása- zárt ülés Dr. Herczeg Tibor 

jegyzõ 

 

Serényfalva, 2009. február 10. 

         

 

        Dr. Herczeg Tibor 

         jegyzõ 


